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Förslag    
 
Fullmäktige beslutar om budgeten för 2021 och ekonomiplanen 3.12.2020. 
Behandlingen av inlämnade hemställningar bordläggs till fullmäktiges 
sammanträde 7.12.2020. 

 
Behandling  

Ordföranden konstaterade att ärendet för hemställningarnas del hade 
bordlagts vid sammanträdet 3.12.2020 och att fullmäktige nu behandlar de 
förslag till hemställningar (19 st.) som lämnades in 3.12.2020 och som 
distribuerats till ledamöterna. 
 
Nr 1 Johanna Värmälä (SDP) 
 
Esbo fullmäktige hemställer att man utreder möjligheterna att belöna 
stadens arbetstagare som inte kan arbeta på distans. 
 
Ordföranden frågade om Värmäläs förslag till hemställan kan godkännas 
enhälligt. Eftersom förslaget rönte motstånd, konstaterade ordföranden att 
mötet måste rösta. 

 
Ordföranden föreslog att de som understöder Värmäläs förslag till 
hemställan röstar "ja" och de som motsätter sig förslaget röstar "nej". 
Fullmäktige godkände ordförandens förslag. 

 
Fullmäktige godkände Värmäläs förslag till hemställan med 37 röster mot 
24 och 14 blanka. Röstningslistan bifogas till protokollet. 

 
Nr 2 Kaarina Järvenpää (KD) 
 
Fullmäktige hemställer att de nettobudgeterade daghem som 
föräldraföreningarna driver, om de så önskar, ska få fortsätta med sina 
nuvarande avtal tills vidare, åtminstone i tre år, för att se hur sedelpraxisen 
som inleds fungerar. 
 
Ordföranden frågade om förslaget till hemställan kan godkännas enhälligt. 
Eftersom ingen motsatte sig förslaget, konstaterade ordföranden att det 
hade godkänts enhälligt. 
 
 
Nr 4 Tiina Elo (Gröna) 



 
Fullmäktige hemställer att stadsteknikcentralen fortsätter genomförandet 
av programmet för huvudcykelvägar genom att utan dröjsmål utarbeta 
noggrannare planer för objekten och utreda olika sätt att finansiera 
investeringar, bland annat via balansenheterna samt genom att aktivt 
ansöka om statligt stöd för att staden ska uppnå sitt mål att fördubbla 
cyklingens trafikslagsandel från år 2014 till år 2024 (från nuvarande cirka 8 
procent till 15 procent). Fullmäktige hemställer dessutom att man årligen i 
samband med budgeten rapporterar om hur åtgärderna framskrider och 
hur trafikslagsandelen utvecklas. 
 
Ordföranden frågade om Tiina Elos förslag till hemställan kan godkännas 
enhälligt. Eftersom förslaget rönte motstånd, konstaterade ordföranden att 
mötet måste rösta. 

 
Ordföranden föreslog att de som understöder Elos förslag till hemställan 
röstar "ja" och de som motsätter sig förslaget röstar "nej". Fullmäktige 
godkände ordförandens förslag. 

 
Vid omröstningen godkände fullmäktige Tiina Elos förslag till hemställan 
med 40 röster mot 24 och 11 blanka. Röstningslistan bifogas till protokollet. 

 
Nr 5 Anitra Ahtola (Saml.)  
 
Fullmäktige hemställer att grunderna för fördelningen av de gemensamma 
kostnaderna för servicetorgen i Iso Omena och i Kalajärvi och fördelningen 
av kostnaderna på ett rättvist sätt utreds. 
 
Ordföranden frågade om förslaget till hemställan kan godkännas enhälligt. 
Eftersom ingen motsatte sig förslaget, konstaterade ordföranden att det 
hade godkänts enhälligt. 
 
Nr 7 Mari Anthoni (Gröna) 
 
Fullmäktige hemställer att man strävar efter att höja hyresgraden för 
byggnaderna på ön Björnholm och att områdets livskraft som en plats för 
konst, kultur och fritid samt som turistmål utvecklas med respekt för natur- 
och kulturhistoriska värden i samarbete med aktörerna och 
kommuninvånarna i området. 
Ordföranden frågade om Anthonis förslag till hemställan kan godkännas 
enhälligt. Eftersom förslaget rönte motstånd, konstaterade ordföranden att 
mötet måste rösta. 

 
Ordföranden föreslog att de som understöder Anthonis förslag till 
hemställan röstar "ja" och de som motsätter sig förslaget röstar "nej". 
Fullmäktige godkände ordförandens förslag. 

 
Fullmäktige godkände Lahtinens förslag till hemställan med 55 röster mot 6 
och 13 blanka. Röstningslistan bifogas till protokollet. 

 
Nr 8 Pinja Nieminen (Gröna) 
 
Fullmäktige hemställer att resursernas tillräcklighet inom elev- och 
studerandevården följs upp särskilt noggrant år 2021 så att 
coronaepidemins inverkan på barn och unga vid behov kan bekämpas 
genom att förbättra tillgången till elevvården. 
 



Ordföranden frågade om förslaget till hemställan kan godkännas enhälligt. 
Eftersom ingen motsatte sig förslaget, konstaterade ordföranden att det 
hade godkänts enhälligt. 
 
Nr 9 Eva-Lena Gästrin (SFP) 
 
Fullmäktige hemställer att man utreder möjligheten att begära anbud på 
skolskjuts till två adresser för de elever som bor i Esbo på två olika 
adresser när skolskjutsarna upphandlas nästa gång. 
 
Ordföranden frågade om förslaget till hemställan kan godkännas enhälligt. 
Eftersom ingen motsatte sig förslaget, konstaterade ordföranden att det 
hade godkänts enhälligt. 
 
Nr 12 Mika Kauste (Gröna) 
 
Fullmäktige hemställer att Esbo även i denna svåra ekonomisk situation 
främjar invånarnas välfärd och hälsa genom att ordna, upprätthålla och 
främja kulturverksamhet i enlighet med lagen om kommunernas 
kulturverksamhet. 
 
Ordföranden frågade om förslaget till hemställan kan godkännas enhälligt. 
Eftersom ingen motsatte sig förslaget, konstaterade ordföranden att det 
hade godkänts enhälligt. 
 
Nr 13 Juri Aaltonen (SDP) 
Fullmäktige hemställer att Esbo vid upphandlingar strävar efter att med 
beaktande av lagstiftningen om konkurrens och upphandling nå sådana 
upphandlings- och konkurrensutsättningshelheter att små och medelstora 
företag i Esbo samt företagare har äkta och realistiska möjligheter att 
eftersträva beställningar av Esbo. 
 
Ordföranden frågade om förslaget till hemställan kan godkännas enhälligt. 
Eftersom ingen motsatte sig förslaget, konstaterade ordföranden att det 
hade godkänts enhälligt. 
 
Nr 14 Inka Hopsu (Gröna) 
 
Fullmäktige hemställer att Esbo intensifierar samarbetet med de 
omkringliggande kommunerna för att restaurera vattendrag och, om det är 
möjligt, blir medlem i den lokala vattenvårdsföreningen för att staden ska 
kunna omfattas av föreningens projektverksamhet och experthjälp. Esbo 
bör också söka finansiering för vattenvård hos miljöministeriet. 
 
Ordföranden frågade om förslaget till hemställan kan godkännas enhälligt. 
Eftersom ingen motsatte sig förslaget, konstaterade ordföranden att det 
hade godkänts enhälligt. 
 
Nr 15 Bo Lönnqvist (SFP) 
 
Fullmäktige hemställer att principerna för de interna hyrorna granskas på 
nytt, speciellt gällande bildningssektorn, under år 2021. 
 
Ordföranden frågade om Lönnqvists förslag till hemställan kan godkännas 
enhälligt. Eftersom förslaget rönte motstånd, konstaterade ordföranden att 
mötet måste rösta. 

 



Ordföranden föreslog att de som understöder Lönnqvists förslag till 
hemställan röstar "ja" och de som motsätter sig förslaget röstar "nej". 
Fullmäktige godkände ordförandens förslag. 

 
Fullmäktige förkastade Lönnqvists förslag till hemställan med 22 röster mot 
29 och 24 blanka. Röstningslistan bifogas till protokollet. 
 
Nr 16 Bo Lönnqvist (SFP) 
 
Fullmäktige hemställer att Esbo stad utreder hur Esbo kunde påverka 
staten och möjliga andra aktörer så att verksamheten i Kelloseppäkoulu i 
Alberga kan tryggas i framtiden. 
 
Ordföranden frågade om förslaget till hemställan kan godkännas enhälligt. 
Eftersom ingen motsatte sig förslaget, konstaterade ordföranden att det 
hade godkänts enhälligt. 
 
Nr 17 Johanna Karimäki (Gröna) 
 
Fullmäktige hemställer att anslag anvisas för skydd och restaurering av åar 
i Esbo, för att man ska kunna trygga ett gott ekologiskt tillstånd för 
vattendragen och en ökning av bestånden av den hotade havsöringen. 
 
Ordföranden meddelade att hen inte tar upp förslaget till hemställan för 
behandling eftersom det strider mot I delen 1 kap. 28 § i 
förvaltningsstadgan. 
 
Nr 18 Arja Juvonen (Sannf) 
Esbo följer upp att antalet sommarsedlar för unga är tillräckligt och utreder 
vid behov möjligheten att öka antalet. 
 
Ordföranden frågade om förslaget till hemställan kan godkännas enhälligt. 
Eftersom ingen motsatte sig förslaget, konstaterade ordföranden att det 
hade godkänts enhälligt. 
 
Nr 19 Arja Juvonen (Sannf) 
 
Esbo stad följer noga hur personalen orkar mitt under coronakrisen och gör 
allt som står i dess makt för att stödja personalens ork.  
 
Ordföranden frågade om förslaget till hemställan kan godkännas enhälligt. 
Eftersom ingen motsatte sig förslaget, konstaterade ordföranden att det 
hade godkänts enhälligt. 
 
Nr 20 Mika Helenius (Saml) 
 
Fullmäktige hemställer att Esbo systematiskt utreder ledningen av, 
utvecklingen av och förutsättningarna för en verkningsfull 
livskraftsverksamhet för att omedelbart svara på behoven av en hållbar 
tillväxt, förnyelse, ny företagsverksamhet och balansering av ekonomin i 
den nya organisationsmodellen.    
 
Ordföranden frågade om förslaget till hemställan kan godkännas enhälligt. 
Eftersom ingen motsatte sig förslaget, konstaterade ordföranden att det 
hade godkänts enhälligt. 
 
Nr 21 Mika Helenius (Saml) 
 



Fullmäktige hemställer att Esbo omedelbart utreder balanseringen av 
balansräkningen med 250 miljoner euro per år fram till 2029 och 
rapporterar om detta till stadsstyrelsen och fullmäktigegrupperna. 
 
Ordföranden meddelade att hen inte tar upp förslaget till hemställan för 
behandling eftersom det strider mot I delen 1 kap. 28 § i 
förvaltningsstadgan. 
 
Nr 22 Mika Helenius (Saml) 
 
Fullmäktige hemställer att Esbo utreder utvecklingen av anläggningar och 
lokaler för inomhusidrott i Dalsviks idrottspark med hjälp av och på 
uppdrag av en privat utvecklare 2021 och rapporterar om detta till 
stadsstyrelsen och fullmäktigegrupperna. 
 
Ordföranden meddelade att hen inte tar upp förslaget till hemställan för 
behandling eftersom det strider mot I delen 1 kap. 28 § i 
förvaltningsstadgan. 
 
Nr 23 Saara Hyrkkö (Gröna) 
 
Fullmäktige hemställer att den vårdskuld inom missbruks- och 
mentalvården som fördjupats av coronapandemin avvecklas och att 
verksamhetsförutsättningarna för barnskyddet och stödtjänsterna med låg 
tröskel för familjer tryggas. 
 
Ordföranden frågade om förslaget till hemställan kan godkännas enhälligt. 
Eftersom ingen motsatte sig förslaget, konstaterade ordföranden att det 
hade godkänts enhälligt. 
 

Beslut 
Fullmäktige godkände följande hemställningar:  
 
Esbo fullmäktige hemställer att man utreder möjligheterna att belöna 
stadens arbetstagare som inte kan arbeta på distans. 
 
Fullmäktige hemställer att de nettobudgeterade daghem som 
föräldraföreningarna driver, om de så önskar, ska få fortsätta med sina 
nuvarande avtal tills vidare, åtminstone i tre år, för att se hur sedelpraxisen 
som inleds fungerar. 
 
Fullmäktige hemställer att stadsteknikcentralen fortsätter genomförandet 
av programmet för huvudcykelvägar genom att utan dröjsmål utarbeta 
noggrannare planer för objekten och utreda olika sätt att finansiera 
investeringar, bland annat via balansenheterna samt genom att aktivt 
ansöka om statligt stöd för att staden ska uppnå sitt mål att fördubbla 
cyklingens trafikslagsandel från år 2014 till år 2024 (från nuvarande cirka 8 
procent till 15 procent). Fullmäktige hemställer dessutom att man årligen i 
samband med budgeten rapporterar om hur åtgärderna framskrider och 
hur trafikslagsandelen utvecklas. 
 
Fullmäktige hemställer att grunderna för fördelningen av de gemensamma 
kostnaderna för servicetorgen i Iso Omena och i Kalajärvi och fördelningen 
av kostnaderna på ett rättvist sätt utreds. 
 
Fullmäktige hemställer att man strävar efter att höja hyresgraden för 
byggnaderna på ön Björnholm och att områdets livskraft som en plats för 
konst, kultur och fritid samt som turistmål utvecklas med respekt för natur- 



och kulturhistoriska värden i samarbete med aktörerna och 
kommuninvånarna i området. 
 
Fullmäktige hemställer att resursernas tillräcklighet inom elev- och 
studerandevården följs upp särskilt noggrant år 2021 så att 
coronaepidemins inverkan på barn och unga vid behov kan bekämpas 
genom att förbättra tillgången till elevvården. 
 
Fullmäktige hemställer att man utreder möjligheten att begära anbud på 
skolskjuts till två adresser för de elever som bor i Esbo på två olika 
adresser när skolskjutsarna upphandlas nästa gång. 
 
Fullmäktige hemställer att Esbo även i denna svåra ekonomisk situation 
främjar invånarnas välfärd och hälsa genom att ordna, upprätthålla och 
främja kulturverksamhet i enlighet med lagen om kommunernas 
kulturverksamhet. 
 
Fullmäktige hemställer att Esbo vid upphandlingar strävar efter att med 
beaktande av lagstiftningen om konkurrens och upphandling nå sådana 
upphandlings- och konkurrensutsättningshelheter att små och medelstora 
företag i Esbo samt företagare har äkta och realistiska möjligheter att 
eftersträva beställningar av Esbo. 
 
Fullmäktige hemställer att Esbo intensifierar samarbetet med de 
omkringliggande kommunerna för att restaurera vattendrag och, om det är 
möjligt, blir medlem i den lokala vattenvårdsföreningen för att staden ska 
kunna omfattas av föreningens projektverksamhet och experthjälp. Esbo 
bör också söka finansiering för vattenvård hos miljöministeriet. 
 
Fullmäktige hemställer att Esbo stad utreder hur Esbo kunde påverka 
staten och möjliga andra aktörer så att verksamheten i Kelloseppäkoulu i 
Alberga kan tryggas i framtiden. 
 
Fullmäktige hemställer att staden följer upp att antalet sommarsedlar för 
unga är tillräckligt och utreder vid behov möjligheten att öka antalet. 
 
Fullmäktige hemställer att Esbo stad noga följer upp hur personalen orkar 
mitt under coronakrisen och gör allt som står i dess makt för att stödja 
personalens ork.  
 
Fullmäktige hemställer att Esbo systematiskt utreder ledningen av, 
utvecklingen av och förutsättningarna för en verkningsfull 
livskraftsverksamhet för att omedelbart svara på behoven av en hållbar 
tillväxt, förnyelse, ny företagsverksamhet och balansering av ekonomin i 
den nya organisationsmodellen.    
 
Fullmäktige hemställer att den vårdskuld inom missbruks- och 
mentalvården som fördjupats av coronapandemin avvecklas och att 
verksamhetsförutsättningarna för barnskyddet och stödtjänsterna med låg 
tröskel för familjer tryggas. 
 
Helenius reserverade sig med följande motivering: Fullmäktige har 
7.12.2020 § 3 behandlat ärenden med vilka budgeten har ändrats och 
utvidgats i strid med 28 § i Esbo stads förvaltningsstadga. De 
hemställningar som nu behandlats ökar i betydande grad utgifterna. 
Hemställningar i vilka det föreslogs att man lättar på stadens balansräkning 
och att tjänster produceras av privata producenter har dock inte tagits upp 
till behandling, trots att de har samma konsekvenser som de behandlade 



hemställningarna. Ur fullmäktigeledamoten Mika Helenius synvinkel har 
hemställningarna inte behandlats jämlikt och på ett sätt som främjar 
hållbarheten i stadens ekonomi. Jag anser att alla hemställningar borde 
behandlas och att ledamoten därmed inte hade sådan möjlighet att 
påverka behandlingen av dem vid fullmäktiges sammanträde. 
 
Mustakallio biföll Helenius reservation. 
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